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ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό Υγείας 

 

Θέμα: «Σταδιακή ιδιωτικοποίηση υπηρεσιών στο Γ.Ν.Θ. ‘Γ. Παπανικολάου’ λόγω 

υποστελέχωσης» 

 

Ολοένα και πληθαίνουν οι πράξεις εγκατάλειψης του δημόσιου συστήματος υγείας. 

Αυτή τη φορά, η διοίκηση του Γενικού Νοσοκομείου Θεσσαλονίκης (Γ.Ν.Θ.) «Γ. 

Παπανικολάου» προχώρησε στη σύναψη σύμβασης με ιδιωτική εταιρεία για την εξ 

αποστάσεως διάγνωση μέρους των αξονικών τομογραφιών. Η επιλογή αυτή 

παρουσιάζεται ως «αναγκαία λύση», στην πραγματικότητα όμως αποτελεί απόρροια 

της υποστελέχωσης, της κυβερνητικής αδιαφορίας και της απαξίωσης του Ε.Σ.Υ., που 

οδηγεί νοσοκομεία σε λειτουργική κατάρρευση και σταδιακή εκχώρηση των υπηρεσιών 

τους σε ιδιώτες. 

Όπως καταγγέλλεται από την Ένωση Νοσοκομειακών Ιατρών Θεσσαλονίκης 

(Ε.Ν.Ι.Θ.), το Τμήμα όπου πραγματοποιούνται οι αξονικές τομογραφίες λειτουργεί ήδη 

με ελλείψεις που προσεγγίζουν τις 8 κενές οργανικές θέσεις επί συνόλου 18, ενώ οι 

ανάγκες του νοσοκομείου έχουν αυξηθεί κατακόρυφα τα τελευταία χρόνια. Η επιλογή 

της ιδιωτικοποίησης μέρους της λειτουργίας του νοσοκομείου αντί της στελέχωσης με 

τον απαραίτητο αριθμό προσωπικού, δημιουργεί και συγκεκριμένα ερωτήματα για την 

ασφάλεια του ασθενή και την επάρκεια της ιατρικής πράξης. Μεταξύ άλλων, τίθενται τα 

ερωτήματα: «Πώς μεταφέρονται οι αναγκαίες κλινικές πληροφορίες; Την ώρα της 

εξέτασης πώς εξασφαλίζεται η ασφάλεια του ασθενούς, π.χ. κατά την χορήγηση 

σκιαγραφικού, χωρίς την φυσική παρουσία του ειδικευμένου Ακτινοδιαγνώστη; Πώς 

εξασφαλίζεται η εκπαίδευση των ειδικευόμενων του τμήματος;». 

Αξίζει να σημειωθεί δε ότι στην τελευταία σχετική προκήρυξη περιλαμβάνονται μόνο 2 

από τις 8 κενές θέσεις, ενώ το σύνολο του Τμήματος λειτουργεί με υπερωριακή 

απασχόληση και εκατοντάδες οφειλόμενα ρεπό και άδειες, οδηγώντας το προσωπικό 

σε εξουθένωση, με ό,τι αυτό συνεπάγεται για την ορθή εκτέλεση του έργου του. 

Παρόμοια εικόνα παρουσιάζεται και σε άλλα κρίσιμα Τμήματα του εν λόγω 

νοσοκομείου, όπως το αιμοδυναμικό, ο αγγειογράφος, το ακτινολογικό, τα εργαστήρια 

και η φυσικοθεραπεία. 
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Δεδομένου ότι η ανάθεση σε ιδιώτες αναδεικνύεται ως γενικευμένη «λύση» και σε άλλα 

νοσοκομεία της χώρας, με επιπλέον κόστος για το δημόσιο, γεννάται σοβαρός 

προβληματισμός για τη λειτουργικότητα, τη βιωσιμότητα και το μέλλον του Εθνικού 

Συστήματος Υγείας. 

Επειδή η υγεία αποτελεί βασικό κοινωνικό αγαθό και η Πολιτεία οφείλει να εξασφαλίζει 

την ομαλή λειτουργία του δημόσιου συστήματος υγείας της χώρας μας και να 

διασφαλίζει ποιοτικές και δωρεάν υπηρεσίες για όλους τους πολίτες. 

Επειδή η υποστελέχωση και η υποβάθμιση του Εθνικού Συστήματος Υγείας δεν είναι 

αποτέλεσμα συγκυριών, αλλά συνειδητής πολιτικής επιλογής. 

Επειδή η ανάθεση κρίσιμων ιατρικών πράξεων σε ιδιώτες θέτει σε σοβαρό κίνδυνο 

την ασφάλεια των ασθενών και την επιστημονική αρτιότητα της φροντίδας. 

Επειδή η εργασία των υγειονομικών στα δημόσια νοσοκομεία έχει φτάσει σε οριακό 

σημείο, με πολλαπλά φαινόμενα εξουθένωσης, χιλιάδες οφειλόμενα ρεπό και έλλειψη 

μόνιμου προσωπικού σε κρίσιμα τμήματα.   

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Πώς δικαιολογείται η ολοένα και πιο γενικευμένη πολιτική επιλογή ανάθεσης 

βασικών υπηρεσιών υγείας σε ιδιωτικές εταιρείες, τη στιγμή που αυτό 

επιβαρύνει τον κρατικό προϋπολογισμό με πολλαπλάσιο κόστος και 

υπονομεύει τον δημόσιο χαρακτήρα του Εθνικού Συστήματος Υγείας; 

2. Ποιο είναι το ακριβές κόστος της σύμβασης με την ιδιωτική εταιρεία και ποιες 

εγγυήσεις υπάρχουν για την ποιότητα και ασφάλεια της εξ αποστάσεως 

διάγνωσης; Πώς διασφαλίζεται η κλινική συνεργασία με τους θεράποντες 

ιατρούς και η εκπαίδευση των ειδικευομένων; 

3. Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί, προκειμένου να στελεχωθούν όλα 

τα τμήματα του Γ.Ν.Θ. «Γ. Παπανικολάου» με τον απαραίτητο αριθμό ιατρικού, 

νοσηλευτικού και παραϊατρικού προσωπικού; Ειδικότερα για το ζήτημα των 

ειδικευμένων Ακτινοδιαγνωστών, γιατί προκηρύχθηκαν μόνο 2 από τις 8 

συνολικά κενές θέσεις και εάν υπάρχει σχέδιο πλήρους στελέχωσης του 

Τμήματος; 
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